
BR.0002.3.2014 

 

PROTOKÓŁ NR III/2014 

III sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji,  

która odbyła się 30 grudnia 2014 r. w godz. 13
00

- 15
00

 

w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, przy ul. Kilińszczaków nr 59. 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  V kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności (załączniki 1 i 2*) 

 

 

Porządek obrad  III sesji Rady Powiatu w Wałczu V kadencji: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 28.11.2014r. do 10.12.2014r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas II sesji 

Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu.  

a) przyjęcie sprawozdania. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas II sesji 

Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu  

w Wałczu. 

a) przyjęcie sprawozdania. 

5. Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 12.12.2014 r. do 16.12.2014 r. 

a) przyjęcie informacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok. 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczącego Zarządu 

Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały budżetowej.    

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2015 -2031. 

a) przedstawienie projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej przez 

Przewodniczącego    Zarządu Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu  

w Wałczu, 

d) dyskusja, 
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e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2015-2031. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

b) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Wałeckiego. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

b) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 

c) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu  

w Wałczu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu. 

14. Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

15. Informacja Urzędu Skarbowego w Wałczu i Pile na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

a) przyjęcie informacji 

16. Informacja Starosty Wałeckiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych 

a) przyjęcie informacji. 

18. Interpelacje oraz zapytania radnych 

19. Wnioski i oświadczenia radnych. 

20. Zakończenie sesji. 

 

 

 

Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady III sesji V kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 

radnych Rady Powiatu, Skarbnika Powiatu, radcę prawnego, zaproszonych gości oraz 

przedstawicieli mediów.  
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 b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził quorum.  

Na stan ogólny 17 radnych obecnych 16 radnych, nieobecna radna Elżbieta Rębecka-Sabak.  

Wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może podejmować prawomocne decyzje. 

 

 c) przedstawienie porządku obrad,   

 

Porządek obrad III sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach  

na sesję, stanowi załącznik Nr 3 do protokołu*. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż na pisemny wniosek Zarządu 

Powiatu w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego, do porządku obrad 

sesji zostaną wprowadzone dodatkowe projekty uchwały, które zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 

Statutu, wniesione w tym trybie, nie wymagają opiniowania przez komisje stałe. Przypomniał, 

że zmiana porządku obrad w trybie  §13 ust. 11 Statutu nie wymaga przegłosowania.  

 

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektami uchwał stanowi załącznik Nr 4 do protokołu*. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgłosił następującą 

propozycję zmiany do porządku obrad: 

a) wprowadzenie punktu pn. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr III/25/2006 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2006r. w sprawie 

wyboru przedstawicieli Powiatu Wałeckiego do Związku Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego” - jako punkt 14 porządku sesji; 

b) wprowadzenie punktu pn. „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

Nr XXXII/226/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 grudnia 2013 r.  

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wałeckiego na lata 2014-2031” - jako punkt 15 porządku sesji. 

 

Pozostałe punkty otrzymały numerację kolejną.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zapytał czy są inne propozycje do zmiany 

porządku obrad III sesji Rady Powiatu V kadencji. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad III sesji Rady Powiatu o dodatkowy punkt 

pn. „Informacja Zarządu Powiatu w kwestii zamiaru likwidacji dwóch szkół 

ponadgimnazjalnych Powiatu Wałeckiego”. Następnie przedstawił kilka słów uzasadnienia 

informując, że miesiąc temu pytanie, jakie zadał podczas I sesji Rady Powiatu o ewentualne 

zmiany organizacyjne i finansowe w oświacie powiatowej, zostało potraktowane jako 

złośliwość. W projekcie planu pracy Rady Powiatu w Wałczu oraz Komisji Edukacji i Spraw 

Społecznych na 2015 rok nie ma wzmianki o planowanych zmianach w funkcjonowaniu 
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szkół. W porządku obrad dzisiejszej sesji również na ten temat nie przewidziano żadnej 

informacji. Z kolei podczas sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu radni Rady Miejskiej zostali 

poinformowani o likwidacji dwóch szkół ponadgimnazjalnych Powiatu Wałeckiego tj. 

„Budowlanki” i Tischnerówki”. W tym stanie rzeczy uważa, że rozszerzenie porządku obrad 

zgonie z wnioskiem, jaki złożył na wstępie, jest jak najbardziej zasadne. Proponuje,  

by informację o jaką wnioskuje ująć w porządku obrad jako punkt 7, a pozostałe punkty 

otrzymałyby numerację kolejną.   

 

Bogdan Wankiewicz- Starosta Wałecki 

Oświadczył, iż nie widzi potrzeby, by rozszerzać porządek obrad III sesji o punkt, o jaki 

wnosi radny Marek Pawłowski, ponieważ podczas sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu padła 

jedynie krótka informacja. Sam nie wie dlaczego akurat tam. Taka informacja powinna 

najpierw paść na sesji Rady Powiatu w Wałczu. Oznajmił, iż kilka słów wyjaśnienia 

przedstawione zostanie w punkcie porządku obrad pn. „Wnioski i oświadczenia radnych”. 

Zapewnił, iż Zarząd Powiatu będzie robił wszystko, by oświatę powiatową zreformować.  

O sposobie dokonania powyższego i o podjętych krokach Zarząd Powiatu będzie radnych na 

bieżąco informował. W związku z tym, iż na dzień dzisiejszy jest jedynie taki zamysł, Zarząd 

Powiatu nie może przedstawić Radzie Powiatu szczegółów dotyczących reformy. Zaznaczył, 

iż nad nią pracuje Wydział Edukacji, Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa Powiatowego, 

który ma przedstawić Zarządowi Powiatu dane związane z funkcjonowaniem szkół 

ponadgimnazjalnych powiatu. Dopiero po otrzymaniu powyższych, możliwa będzie dyskusja 

w temacie dotyczącym reformy oświaty powiatowej. Dlatego, też nie widzi potrzeby, by na 

tej sesji o powyższym rozmawiać. Zarząd Powiatu nie posiada w tej chwili pełnej wiedzy  

w przedmiotowym temacie. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, iż na temat swojego wystąpienia podczas sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu, 

kilka słów wyjaśnienia przedstawi w punkcie porządku obrad pn. „Wnioski i oświadczenia 

radnych”.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poddał pod głosowanie wniosek 

radnego Marka Pawłowskiego o wprowadzenie do porządku obrad punktu 7 pn. „Informacja 

Zarządu Powiatu w kwestii zamiaru likwidacji dwóch szkół ponadgimnazjalnych Powiatu 

Wałeckiego”. 

  

W wyniku głosowania Rada Powiatu bezwzględną większością głosów przy 7 głosach „za”  

 i 9 głosach „przeciw” i przy braku głosów „wstrzymujących się” odrzuciła wniosek radnego 

Marka Pawłowskiego, o treści jak powyżej.  

 

 

Wobec braku innych wniosków o wprowadzenie zmian w porządku obrad III sesji 

Przewodniczący Rady Powiatu przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
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Ad. pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 28.11.2014r.  

do 10.12.2014r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na III sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu*. 

  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Przypomniał, że ponad rok temu Zarząd Powiatu wprowadził zakaz naboru pracowników  

w Starostwie Powiatowym w Wałczu, który związany był z realizacją „Programu 

Naprawczego”. Natomiast aktualnie ten zakaz został anulowany. Wobec powyższego zwrócił 

się z prośbą do Starosty Wadeckiego o udzielenie kilku słów wyjaśnienia. 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

Odpowiedział, iż zakaz o jaki pyta radny Marek Pawłowski związany był z realizacją 

„Programu Naprawczego”. W związku z tym, iż część pracowników Starostwa Powiatowego 

odeszła z pracy, konieczne jest dokonanie naboru i zatrudnienie w ich miejsce nowych 

pracowników. Wyjaśnił, iż Zarząd Powiatu podjął stosowną uchwałę, którą zawieszono  

na okres 6 miesięcy tj. do czerwca br. zakaz prowadzenia naborów, by móc uzupełnić braki 

kadrowe na stanowiskach, z których zrezygnowali dotychczasowi pracownicy Starostwa 

Powiatowego. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu  

Zwrócił się z zapytaniem do Skarbnika Powiatu czy policzono efekt finansowy zatrudnionych 

osób, ile jest tych osób i gdzie zostaną wygospodarowane środki finansowe, ewentualnie 

wyasygnowane na te stanowiska?  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, iż nie zatrudnia się dodatkowych osób, a jedynie na miejsce osób, które 

odchodzą zatrudnione zostaną nowe.  Stad nie będzie negatywnego efektu finansowego. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu  

Poprosił o udzielenie informacji w formie pisemnej. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zapytał czy rzeczywiście istnieje potrzeba udzielenia odpowiedzi w formie pisemnej? Jego 

zdaniem odpowiedź została już udzielona. W ramach tych samych środków finansowych, 

przeznaczonych na wynagrodzenia, na miejsce jednych pracowników, zostaną zatrudnieni 

inni. Przyznał, że radny oczywiście ma prawo zażądać odpowiedzi w formie pisemnej, lecz 

nie jest przekonany, że w tym wypadku jest ona konieczna. 
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Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki  

Dodał, iż chodzi o dwie osoby, min. o Samodzielne Stanowisko ds. Inwestycji i Zamówień 

Publicznych, z którego zrezygnowała pani Marta Suska oraz stanowisko, na którym 

zatrudniona była pani Więckowska, która również zmieniła miejsce zatrudnienia, a w jej 

miejsce, na swoją prośbę zostanie przesunięty pracownik Starostwa Powiatowego, na którego 

z kolei miejsce ogłoszony został nabór.  

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu  

Zauważył, iż realizując „Program Naprawczy” z kilkoma osobami rozwiązano umowy  

o pracę, zarówno w Starostwie Powiatowym, jak i w jednostkach organizacyjnych powiatu. 

Stąd zadecydowano, że nie będzie więcej prowadzonych nowych naborów. Można 

powiedzieć, że zatrudnia się dwie czy trzy osoby, w miejsce pracowników, którzy 

zrezygnowali z pracy. Tak naprawdę powyższe wiąże się z pewną ilością osób, które zostały  

z pracy zwolnione. Realizując „Program Naprawczy” Zarząd Powiatu IV kadencji Rady 

Powiatu uważał środki finansowe z wynagrodzeń za te, które należy zaoszczędzić. Dlatego, 

też każde uwolnienie powoduje, że jednak te środki finansowe ponownie trzeba 

wyasygnować. Poza tym osoby, które odchodzą również generują jakieś koszty,  

które w konsekwencji da się policzyć. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zauważył, iż pracownicy odchodzą na własna prośbę.  

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Podkreślił, iż Starostwo Powiatowe w Wałczu musi realizować swoje zadania. W związku  

z tym nie może być luk kadrowych, należy je wypełnić. Jeżeli pracownik rezygnuje  

ze stanowiska pracy, na zasadzie porozumienia stron, pracodawca nie ponosi kosztów, gdyż 

ta osoba przechodzi do innego zakładu pracy, a w jej miejsce zatrudniona zostanie druga. 

Powyższe działania są niezbędne do zachowania płynności funkcjonowania i realizacji zadań 

w jednostce. Dlatego, też nie widzi tu zagrożenia obciążenia Starostwa Powiatowego 

dodatkowymi kosztami, a zarazem złamania, z tego tytułu, „Programu Naprawczego”.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Wyraził zdanie, że w skrajnym przypadku mogłoby się zdarzyć, że tylko Zarząd Powiatu 

pozostałby w Starostwie Powiatowym. Następnie po krótkiej konsultacji z Radcą Prawnym 

Waldemarem Kosowickim zwrócił się do Zarządu Powiatu o udzielenie radnemu Jerzemu 

Goszczyńskiemu odpowiedzi w formie pisemnej. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku innych uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie od 

28.11.2014 r.- 10.12.2014 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła powyższą większością głosów przy 14 głosach 

„za” i 2 głosach „wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw”. 
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Ad. pkt.3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas II sesji 

Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu.  

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas II sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 12 grudnia 2014r. radni otrzymali w materiałach na III sesję Rady Powiatu, 

stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego protokołu*. 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zapytał o funkcję Sekretarza Komisji Rewizyjnej, gdyż w sprawozdaniu zostało podane jego 

nazwisko. Zauważył, iż nie jest członkiem Komisji Rewizyjnej, wobec powyższego  

w sprawozdaniu popełniono błąd 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Potwierdził, iż jest to błąd, natomiast dotyczy „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady 

Powiatu w Wałczu podjętych podczas II sesji Rady Powiatu V kadencji powierzonych do 

realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu”, które rozpatrzone zostanie przez 

Radę Powiatu dopiero w kolejnym - 4 punkcie porządku obrad, w którym to udzieli 

stosownych wyjaśnień. 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie przyjęcie  

„Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas II sesji Rady 

Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu”.  

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejsze jednogłośnie.  

 

 

Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas II sesji 

Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas II sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 12 grudnia 2014r.. powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady 

Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na III sesję Rady Powiatu, stanowi ono 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu*. 

 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, iż w przedmiotowym sprawozdaniu, w punkcie dotyczącym wykonania  

Uchwały Nr II/8/2014 w sprawie wyboru Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
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Rady Powiatu w Wałczu wkradł się błąd. Wykreśleniu podlega zwrot „funkcję Sekretarza 

Komisji Rewizyjnej pełni Marek Subocz.” 

 

a) przyjęcie sprawozdania. 

  

Wobec braku innych uwag do „Sprawozdania z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu 

podjętych podczas II sesji Rady Powiatu V kadencji powierzonych do realizacji 

Przewodniczącemu Rady Powiatu w Wałczu” Przewodniczący Rady Powiatu poddał niniejsze 

pod głosowanie, informując iż głosowaniu podlega Sprawozdanie z wprowadzoną zmianą. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła przedmiotowe sprawozdanie jednogłośnie, 

stanowi ono załącznik nr 8 do protokołu*. 

 

 

Ad. pkt 5  

Sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między sesjami. 

 

Pisemne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami radni otrzymali w materiałach na III sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik  

nr 9 do niniejszego protokołu*. 

 

Do powyższego nie wniesiono uwag. 

 

 

Ad. pkt 6 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 12.12.2014r. do 16.12.2014r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na III sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr10 do niniejszego protokołu*. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poinformował, iż w przedmiotowym sprawozdaniu w punkcie dotyczącym posiedzenia 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego z dnia 16 grudnia 2014r. wykreśleniu podlega  

z punktu 1 oraz z punktu 2 zwrot o treści: „w oparciu o opinię Komisji Edukacji i Spraw 

Społecznych oraz własną”. Wyjaśnił, iż przez przeoczenie podczas Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego opinia Komisji Edukacji i Spraw Społecznych w sprawie budżetu 

Powiatu Wałeckiego na 2015 r. oraz opinia dotycząca projektu uchwały Rady Powiatu  

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 

2015-2031 nie zostały odczytane, co zostało zauważone przez jednego z radnych, za mu co 

dziękuje. W konsekwencji radnym przed sesją przekazano nową, właściwą treść dwóch opinii 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego dotyczącej projektu budżetu Powiatu Wałeckiego 

na 2015 r. oraz opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2015-2031. 
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 a)  przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do „Informacji o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 

12.12.2014r. do 16.12.2014 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie 

informując, iż głosowaniu podlega Informacja  z wprowadzonymi  zmianami. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła „ Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu 

w okresie od 12.12.2014r. do 16.12.2014 r.” jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 11 

do protokołu*.  

 

 

Ad. pkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok. 

 

Uchwała Nr 314/ 130 /2014 Zarządu Powiatu z dnia 14 listopada 2014 r. w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2015 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu*. 

 

 a)   przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczącego Zarządu  

            Powiatu, 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Do projektu uchwały budżetowej na rok 2015 zgłosił autopoprawkę o poniższej treści: 

wykreśleniu podlega punkt 5 paragrafu 10 dotyczący udzielenia Zarządowi Powiatu 

upoważnienia do udzielania w roku budżetowym pożyczek do kwoty 70 000 zł. W związku  

z wykreśleniem punktu piątego, punkty szósty i siódmy otrzymują odpowiednią numerację 

pięć i sześć.  Wyjaśnił, iż powiat aktualnie realizuje „Program Naprawczy” i mimo to,  

że dysponuje środami finansowymi do udzielenia pożyczki, nie może tego uczynić,  

na co w swojej opinii zwróciła uwagę Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie. 

 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas poinformował, iż w materiałach sesyjnych radni 

otrzymali Uchwałę Nr CXIV.547.Z.2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 grudnia 2014 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2015 r., dlatego też nie 

widzi potrzeby jej odczytywania.  

Powyższa opinia  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu*. 

 

 c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu 

w Wałczu, 

 

Opinia Komisji została załączona do materiałów na III sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik 

nr 14 do niniejszego protokołu*. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż jak już wcześniej zgłaszał 

właściwa opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego została radnym przedłożona 

przed sesją. 

 

Właściwa treść opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego po zmianach stanowi 

załącznik nr 15  do niniejszego protokołu*. 

 

 

 d) dyskusja, 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Oznajmił, iż wypada przypomnieć, że projekt budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015r.  

jest autorstwa Zarządu Powiatu poprzedniej kadencji Rady Powiatu w Wałczu. Domyśla się, 

że dane w nim zawarte w znacznej części wynikają z kryzysu finansowego w jakim znajduje 

się od dłuższego czasu Powiat Wałecki. Konstrukcja budżetu zapewne musi udźwignąć 

warunki, narzucone przez „Program Naprawczy”. Powyższe powoduje, że o budżecie na 2015 

rok można jedynie powiedzieć, że jest, bo być musi. Jest to typowy budżet na przetrwanie, 

gdzie wielkość dochodów i wydatków maleje. Przypomniał, iż równo rok temu Zarząd 

Powiatu minionej kadencji rady informował Radę Powiatu, że planowane dochody w 2015 

roku osiągną kwotę 38 mln zł, a wydatki będą na poziomie 46,3 mln zł. Aktualnie natomiast 

Zarząd Powiatu przedłożył budżet o 2,5 mln mniejszy. Budżet pogarszający stan techniczny 

dróg powiatowych, który to coraz bardziej oddala się od lansowanego wcześniej przez 

Starostę Wałeckiego budżetu zadaniowego. Budżet, który ma być przyjęty bez zachowania  

wszystkich procedur objętych uchwałą Rady Powiatu z dnia 31 sierpnia 2010 roku. 

Kontynuując wątek odstąpienia od procedur, oznajmił, iż ośmieli się ponowić wniosek, który 

wcześniej zgłosił podczas Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, dotyczący 

zwiększenia nakładów na remonty dróg powiatowych o kwotę 255 tys. zł, kosztem 

zmniejszenia wydatków na Radę Powiatu o kwotę 12 tys. zł oraz wydatków na Starostwo 

Powiatowe o 243 tys. zł. Przypomniał, iż podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego w dniu 16 grudnia br. wynik głosowania nad tym wnioskiem, pomimo 

posiadania przez koalicję większości w Komisji, skończył się remisem. Jedynie głos 

Przewodniczącego Komisji, który w takich przypadkach ma podwójne znaczenie, przeważył  

i wniosek nie został przyjęty. Dlatego też liczy, że dzisiaj może być inaczej. Następnie 

zwrócił się do Skarbnika Powiatu z następującymi zapytaniami: 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Szczecinie jedyną rzeczą, którą zakwestionowała  

w swojej opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2015 r.,  było 

udzielenie przez Powiat Wałecki pożyczki w wysokości 70 tys. zł dla Domu Opieki 

Społecznej, na wypłacenie pracownikom trzynastych pensji. W związku z powyższym 

zapytał, jak zamierza rozwiązać problem braku możliwości przekazania środków 

finansowych na wypłacenie trzynastych pensji?; 

 Czy ujęta w budżecie kwota na „oświatę powiatową” wystarczy na pokrycie kosztów 

funkcjonowania wszystkich szkół ponadgimnazjalnych powiatu w 2015 roku? 
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Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż zgodnie z przedstawionymi materiałami dotacje dla szkół niepublicznych 

stanowią 6,6% środków finansowych przekazanych na oświatę i wychowanie tj. 1.090.000 zł. 

Biorąc pod uwagę fakt, iż Rada Powiatu podczas dzisiejszej sesji rozpatrzy uchwałę  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014r., którą zmienia się wydatki na rok 

2014 dla szkół niepublicznych, zwrócił się z zapytaniem do Skarbnika Powiatu, w jakiej 

ostatecznie kwocie zamknie się w roku bieżącym dotacja dla szkół niepublicznych?   

Czy kwota dotacji na szkoły niepubliczne w wysokości 1.200.000 tys. zł pod koniec roku nie 

będzie ponownie zmniejszana? 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 r. zaplanowano 100 tys. zł na 

funkcjonowanie Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu. Wobec powyższego zapytał czy 

z Państwową Wyższą Szkołą Zawodową w Wałczu została podpisana umowa na uzupełnienie 

tej kwoty? 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Odpowiedział, iż w najbliższym czasie (po 5 stycznia 2015 roku.) odbędzie się spotkanie  

z Panią Rektor PWSZ w Wałczu. Do porozumienia, w sprawie finansowania działalności 

Powiatowej Biblioteki Publicznej, już wcześniej doszli dlatego, też na pewno zostanie 

podpisana stosowna umowa. Następnie poinformował, iż chciałby kilka słów powiedzieć  

o projekcie budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok. Zauważył, iż budżety innych 

samorządów powiatowych, podobnej wielkości do Powiatu Wałeckiego, wcale się od siebie 

nie różnią. Wyjaśnił, że budżet powiatu na 2015r. jest mniejszy, ponieważ programy nowej 

perspektywy finansowej Unii Europejskiej 2014-2020 dopiero się rozpoczynają. Ona tak 

naprawdę ruszy pod koniec 2015roku, co będzie też miło swoje odzwierciedlenie w budżetach 

JST. Zauważył, iż najważniejsze w budżecie powiatu są dochody i wydatki bieżące, które  

mają utrzymać w równowadze wszystkie te zadania, które powiat realizuje pod względem 

finansowym, co w budżecie powiatu na 2015r. zostało spełnione.  Ponadto fakt, że budżet 

zamknie się nadwyżką w wysokości ponad 1.700.000zł, świadczy o tym, że Zarząd Powiatu 

właściwie gospodaruje środkami publicznymi. Zwracając się do radnego Marka 

Pawłowskiego oznajmił, iż ma rację wskazując, że przedmiotowa uchwała budżetowa na 

2015r. jest konstrukcją poprzedniego Zarządu Powiatu dodając, iż uważa ją za dobrą. 

Podkreślił, że Zarząd Powiatu opracowując budżet na 2015r. starał się, by realizacja 

wszystkich zadań, począwszy od oświaty, a skończywszy na jednostkach organizacyjnych 

powiatu została zabezpieczona. Dlatego, też nie ma zagrożenia jeżeli chodzi o bieżącą 

realizację zadań. Co do prowadzenia zadań inwestycyjnych oznajmił, iż nikt nie jest na tyle 

odważny, by realizować inwestycje bez udziału środków unijnych. Dla przykładu podał 

Miasto Wałcz, które na powyższy krok również by się nie zdobyło. Podkreślił, iż środki 

finansowe na zadania inwestycyjne nie zostały ujęte w budżecie na 2015 rok, gdyż nie było 

jeszcze naborów wniosków o dofinansowanie powyższych w nowej perspektywie 2014-2020. 

Zwrócił uwagę, że aktualnie środki finansowe rozwojowe z programów jakie realizuje 

Powiatowy Urząd Pracy, szkoły ponadgimnazjalne powiatu i Poradnia Psychologiczno-
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Pedagogiczna już się kończą. Wyraził nadzieję, że niebawem rozpoczną się kolejne i 

wówczas budżet automatycznie ulegnie zmianie. Oznajmił, iż zapewne radni opozycji zwrócą 

uwagę na poziom zadłużenia powiatu. Dlatego, też wyjaśnił, iż przyczyną 76% zadłużenia  

jest spadek dochodów w stosunku do długu. Jeżeli tylko dochody wzrosną, automatycznie 

zadłużenie ulegnie zmianie. Jeszcze raz podkreślił, iż wszystkie zadania są przez powiat na 

bieżąco realizowane. Jeżeli chodzi o  oświatę powiatową, poinformował, iż w 2015r. powiat 

nie będzie miał problemu z pokryciem kosztów jej funkcjonowania, niemniej trzeba mieć na 

uwadze demografię, gdyż ona jest tym czynnikiem, który pokazuje jakie czynności należy 

podjąć. W sytuacji kiedy zmniejsza się liczba młodzieży przyjmowanych do klas pierwszych 

szkół ponadgimnazjalnych powiatu oraz zmniejsza się liczba absolwentów tych szkół, Zarząd 

Powiatu nie sprawi, że uczniów będzie więcej. W związku z tym nie może być takiej sytuacji, 

że w liceach powiatu otwarta zostałaby tylko jedna klasa pierwsza. Zatem należy wspólnie 

podjąć określone działania, które dadzą możliwość realizacji, na bardzo wysokim poziomie, 

zadań edukacyjnych. Następnie oddał głos Skarbnikowi Powiatu Pawłowi Gwozdeckiemu.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Poinformował, iż budżet na 2015r. zaplanowany w dziale „Oświata i Wychowanie” będzie 

mógł być zrealizowany w podanej kwocie, jeżeli zostaną podjęte działania reformatorskie w 

„oświacie powiatowej”. W przeciwnym razie Zarząd Powiatu będzie miał trudności z 

realizacją  budżetu w przedłożonej formie. Jeżeli chodzi o kwotę pożyczki, jaką planowano 

udzielić dla Domu Pomocy Społecznej w Wałczu (DPS) w wysokości 70 tys. zł na wypłatę 

dodatkowych wynagrodzeń rocznych, poinformował, że te środki finansowe są w zasadzie 

zabezpieczone, gdyż DPS wykonał w roku bieżącym nieco wyższe dochody od wydatków, 

które to pozostaną na rachunku bankowym powiatu, a w przyszłym roku zostaną do budżetu 

wprowadzone jako nadwyżka budżetowa i z tych środków DPS otrzyma środki niezbędne do 

wypłacenia „trzynastek”. 

Co do pytana o szkoły niepubliczne i wartość wydatków na nie planowanych w budżecie 

odpowiedział, iż tak naprawdę nie ma całkowitej pewności jak będzie wyglądał budżet po 

stronie szkół niepublicznych, ponieważ z miesiąca na miesiąc szkoły te podają liczbę 

uczniów, na których przysługuje dotacja, jaką powiat zobowiązany jest przekazać. Dlatego, 

też trudno jest w 100% zapewnić, że będzie to akurat ta kwota, którą ujęto w budżecie na 

2015r., gdyż ona w pewnym stopniu może ulec zmianie, ponieważ jej wartość zależy od 

liczby uczniów uczęszczających na zajęcia w szkołach niepublicznych. 

 

Janusz Różański Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż kwotę 1.090.000 zł podał z projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok. 

Zwracając się do Skarbnika Powiatu przypomniał, że zadał mu pytanie w jakiej ostatecznie 

kwocie zamknie się w roku bieżącym dotacja dla szkół niepublicznych, dodając iż powinien 

wiedzieć jakiej wysokości środki finansowe powiat przekazywał szkołom niepublicznym  

w 2014 roku, a pomniejszając je o kwotę dotacji dla Wałeckiej Akademii Wiedzy ile środków 

finansowych przekazano w bieżącym roku. Jaka to jest kwota?  
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Starosta Wałecki - Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż o odpowiedź poprosi Józefa Kropielnickiego Naczelnika Wydziału 

Edukacji Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa Powiatowego, dodając jeżeli umie na nie  

w tej chwili odpowiedzieć. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwrócił się z zapytaniem do Józefa Kropielnickiego Naczelnika Wydziału Edukacji Kultury, 

Turystyki i Sportu Starostwa Powiatowego czy jest w stanie, na pytanie radnego Janusza 

Różańskiego udzielić odpowiedzi podczas sesji? Jeżeli nie Zarząd Powiatu udzieli 

odpowiedzi w formie pisemnej. 

 

Józef Kropielnicki - Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa 

Powiatowego 

Poprosił o powtórzenie pytania. 

 

Janusz Różański Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż jak wynika z projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015r. na szkoły 

niepubliczne planuje się przeznaczyć w roku 2015 kwotę 1.090.000 zł tj. 6,6% wszystkich 

wydatków w dziale „Oświata i wychowanie”. Wobec powyższego zapytał w jakiej 

ostatecznie kwocie zamknie się w roku bieżącym dotacja dla szkół niepublicznych,  

z uwzględnieniem zmian w budżecie powiatu na 2014 rok, jakie Rada Powiatu ma dokonać 

na dzisiejszej sesji? Reasumując jaką kwotę dotacji przyznano w 2014 roku dla szkół 

niepublicznych? 

 

Józef Kropielnicki - Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa 

Powiatowego 

W pierwszej kolejności przedstawił informacje na temat szkół publicznych, informując, iż na 

koniec roku 2014r. budżet łączny wszystkich pięciu placówek oświatowych zamknie się w 

kwocie 17.559.000zł. Natomiast plan budżetu na 2015 rok opiewa na kwotę 16.160.800zł.  

Z powyższego wynika, że kwota w planie budżetu na 2015r. została obniżona. Następnie 

poinformował, iż wykonał również analizę budżetu placówek oświatowych na 2016 rok. 

Gdyby przyjąć subwencję oświatową w wysokości 14,5 mln zł, a dochody własne na 

poziomie 1mln zł, wysokość dotacji 500 tys. zł, to powiat powinien do finansowania  zadań 

oświatowych, łącznie ze szkołami niepublicznymi dołożyć ok. 1.500.000zł. Jeżeli chodzi  

o szkoły niepubliczne nie posiada przy sobie szczegółowych danych, niemniej z tego  

co pamięta dotację na rok 2015 zaplanowano w wysokości 1.100.000zł. W pierwszej fazie 

planowania podano wyższą kwotę, niemniej po konsultacji ze Skarbnikiem Powiatu została 

obniżona o ok. 300tys zł. Następnie poinformował, iż Zarząd Powiatu powinien realizować 

uchwałę Rady Powiatu Nr XXII/163/2013 z dnia 24 kwietnia 2013r, w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji niepublicznym placówkom oświatowym oraz trybu  

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. Nadmienił, iż Komisja Rewizyjna 

złożyła wniosek, by Zarząd Powiatu przyjął zapisy powyższej. Natomiast zapowiedział,  

iż uchwała ta nie będzie zrealizowana w 100%, ponieważ wydatki na szkoły niepubliczne 

winny zostać wówczas zwiększone. Dodał, iż planuje się zwiększyć środki finansowe  
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o „wyraźne kwoty”, ale nie te, które powinny zostać przyjęte do budżetu, ponieważ powiat 

realizuje „Program Naprawczy”, co wiąże się z oszczędnościami. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Zauważył, iż Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa 

Powiatowego właśnie się przyznał, że nie realizuje uchwały Rady Powiatu, dlatego też może 

warto się zastanowić nad jej zmianą. Następnie powrócił do kwestii finansów szkół na 2015 

rok oznajmiając, iż zrozumiał z wypowiedzi Skarbnika Powiatu, że uchwała budżetowa na 

2015 rok zakłada, rozpoczęcie od wrzenia 2015r. reformy oświatowej, co oznacza,  

że głosując „za” uchwałą budżetową na 2015 rok, jednocześnie będzie głosował „za” 

likwidacją dwóch szkół ponadgimnazjalnych powiatu, opierając ostatnie na informacjach 

prasowych z sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu. Jeżeli tak, to poinformował, iż będzie 

musiał zmienić zdanie i głosować „przeciw” uchwaleniu budżetu Powiatu Wałeckiego na 

2015 rok., gdyż uważa że jego decyzja za likwidacją szkół, poprzez wyrażenie akceptacji dla 

budżetu byłaby przedwczesna. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwrócił się z zapytaniem do radnego Marka Pawłowskiego, czy w materiałach sesyjnych 

które otrzymał został wpisany punkt na temat likwidacji jakiejkolwiek szkoły 

ponadgimnazjalnej powiatu? 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział przecząco. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Poprosił, by radny skupił się na materiałach sesyjnych i na merytoryce dotyczącej budżetu,  

a nie na informacjach, które są nieoficjalne czy też w innej formie przekazywane.  

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż nie uzyskał odpowiedzi na zadane przez siebie pytanie: ile w roku 2014 będą 

wynosiły wydatki na utrzymanie szkół niepublicznych.  

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Oznajmił, iż pytanie radnego wywodziło się z roku 2015, stąd wokół odpowiedzi takie 

zamieszanie, a w sumie jest ona prosta: wydatki na utrzymanie szkół niepublicznych w 2014 

roku wynosiły ok. 800 tys. zł. Na zakończenie podkreślił, iż w oświacie niezbędne  

są reformy.   

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zapytał skąd w takim razie wzięła się kwota 1.090.000 zł? Zauważył, iż z powyższego 

wynika, że w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2015 rok zaplanowano o ok. 300 tys. zł więcej 

dla szkół niepublicznych, czego nie rozumie. 
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Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Odpowiedział, że należy pamiętać, iż została utworzona nowa niepubliczna szkoła 

ponadgimnazjalna tj. liceum o profilu medycznym, poza tym zauważa się wzrost liczby 

uczniów podejmujących naukę w niepublicznych szkołach ponadgimnazjalnych, natomiast 

spadek liczby uczniów w szkołach publicznych.  

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż radny Marek Pawłowski poruszył bardzo ważną kwestię. Przypomniał, iż jako 

Wicestarosta Wałecki poprzedniej kadencji Rady Powiatu uczestniczył w tworzeniu 

przedłożonego projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015r., który miał zapewnić środki 

finansowe na wszystkie zadania, w tym oświatowe. Jeżeli dziś mówi się o tym, że muszą 

zostać podjęte działania reformatorskie w oświacie powiatowej, to jeżeli nie wprowadzi się 

tych, o których informował Przewodniczący Rady Powiatu podczas sesji Rady Miejskiej w 

Mirosławcu, to jakie są alternatywy do tego, by oświata powiatowa i realizacja budżetu 

powiatu w 2015r. nie była zagrożona. Zauważył, iż powyższe rzeczywiście zmienia postać 

rzeczy, Rada Powiatu stoi przed bardzo ważnym pytaniem. 

 

Paweł Gwozdecki - Skarbnik Powiatu 

Zaznaczył, iż w sytuacji niepodjęcia jakichkolwiek działań reformatorskich, Powiat Wałecki 

będzie dysponował środkami finansowymi, by utrzymać oświatę na aktualnym poziomie, 

gdyż z tegorocznej nadwyżki budżetowej w wysokości ok. 1.200.000zł. byłby w stanie 

sfinansować zadania oświatowe.  Niemniej powyższe spowoduje, iż budżet w 2016 roku nie  

zostanie wykonany dlatego, też wybiega się myślą w przód. 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zauważył iż z przedłożonych radnym materiałów wynika, że w 2015 roku subwencja 

oświatowa będzie niższa o ok. 1.200.000zł. Z wypowiedzi Skarbnika Powiatu rozumie, iż na 

razie nie ma obawy likwidacji, czy też łączenia którejś ze szkół ponadgimnazjalnych powiatu. 

Wobec powyższego zapytał jakie konsekwencje pociąga za sobą niższa kwota subwencji 

oświatowej?  

 

Bogdan Wankiewicz Starosta Wałecki 

Podkreślił, iż subwencja oświatowa ma wystarczyć na funkcjonowanie szkół. W związku  

z tym, że jest mniejsza liczba uczniów, subwencja oświatowa zmniejszyła się o ponad milion 

złotych, niemniej kadra nauczycieli jak i zaplecze administracyjne szkół nie uległo zmianie. 

Podkreślił, że powiat otrzymał niższą kwotę środków finansowych na realizację zadań 

oświatowych, natomiast koszty funkcjonowania oświaty są wyższe i właśnie „tą lukę trzeba 

czymś zasypać”. I jeżeli z roku na rok powiat będzie „tą lukę tak zasypywał”,  

to w konsekwencji nie będzie w stanie realizować podstawowych zadań oświatowych, gdyż 

zabraknie środków finansowych na płace, a również nie będzie można zrealizować zadań  

w otoczeniu oświaty, tych które trzeba wykonać. Dlatego, też konieczna jest reforma oświaty 

powiatowej. 
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Józef Kropielnicki - Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa 

Powiatowego 

Wtrącił, iż zwiększony budżet na szkoły niepubliczne w 2015 roku podyktowany jest tym,  

że utworzono nową szkołę niepubliczną o profilu medycznym, stąd też zaplanowano ok. 300 

tys. zł  więcej w stosunku do wysokości dotacji przekazanych na szkoły niepubliczne w roku 

2014.      

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Zapytał czy kwota 1.200.00tys zł jest aż tak wysoka, że wymaga przeprowadzenia reformy  

w oświacie powiatowej? Poprosił o udzielenie informacji jaka ma to być reforma.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwracając się do radnego Marka Subocza oznajmił, iż o planach odnośnie reformy 

oświatowej była już mowa, natomiast o szczegółach jej dotyczących radni dowiedzą  

się w późniejszym terminie. W tym celu zostanie zwołana sesja nadzwyczajna, gdyż nic się 

nie odbędzie bez zgody Rady Powiatu. Z tego co wie obecnie dyskutuje się jedynie o planach, 

o których doskonale wszyscy wiedzą, gdyż mówi się o nich już od wielu lat. Dlatego,  

też prosi, by „nie czarować się nawzajem” i nie udawać, że ktoś czegoś nie wie. Reforma  

w oświacie powiatowej musi zostać przeprowadzona, w przeciwnym razie powiat nie poradzi 

sobie finansowo. Zgodnie z informacjami jakie przekazał Starosta Wałecki subwencja 

oświatowa powinna wystarczyć na pokrycie kosztów funkcjonowania oświaty powiatowej. 

Natomiast obecnie tak się nie dzieje i powiat dokłada do funkcjonowania szkół ze środków 

własnych. Zauważył, iż za chwilę padną sugestie, że należy również zwiększyć środki 

finansowe na drogi powiatowe i jest to słuszna uwaga, niemniej jeżeli powiat dokłada 

aktualnie do funkcjonowania oświaty powiatowej, nie będzie mógł przeznaczyć środków 

finansowych na drogi. „kołdra jakby ją nie naciągał, tak zawsze będzie za krótka”, jeżeli 

środków finansowych na wszystko brakuje. Następie jeszcze raz podkreślił, iż odbędzie się 

sesja nadzwyczajna zwołana w temacie reformy w  oświacie powiatowej, wówczas będzie 

można „mocno” na ten temat dyskutować.  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż rozumie, że oświatę powiatową należy zreformować i nikt powyższego nie 

kwestionuje. Natomiast podstawową rzeczą, o której przynajmniej on starł się powiedzieć, 

jest to, że rozpoczyna się ją od drugiej strony. Wyraził zdanie, iż Rada Powiatu nie może 

rozpoczynać od przyjęcia budżetu na 2015 rok uwzględniającego już efekty tych reform. 

Zaproponował, by w pierwszej kolejności Rada Powiatu zajęła się reformą w oświacie 

powiatowej, omawiając powyższą podczas komisji branżowych i sesji nadzwyczajnej,  

natomiast dopiero później w styczniu 2015r uchwaliła budżet. Zauważył, iż nic nie stoi na 

przeszkodzie, by budżet na 2015 rok uchwalić na koniec stycznia 2015r., gdyż przepisy prawa 

na powyższe zezwalają. Wyjaśnił, iż aktualnie rozmawia się oficjalnie na temat reformy  

w oświacie, co wiąże się z likwidacją szkół, i jak ktoś twierdzi inaczej, to jest nieszczery. 

Zauważył, iż o powyższym dowiedział się na forum internetowym, po artykule prasowym. 

Następnie złożył wniosek o wykreślenie przedmiotowego punktu z porządku obrad.  
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwracając się do radnego Mark Pawłowskiego oznajmił, iż z jego wypowiedzi wynika,  

że jeżeli Rada Powiatu dzisiaj uchwali budżet na 2015 rok, to już nigdy nie będzie mogła  

go zmienić. Zauważył, iż praktycznie podczas każdej sesji budżet ulega zmianie, tak więc 

jego zdaniem „jedno z drugim nie ma nic wspólnego”. Jeżeli środków finansowych  

w budżecie powiatu będzie za mało powiat poszuka ich gdzie indziej, na przykład kosztem 

dróg. Natomiast jeżeli jakieś środki finansowe pozostaną, wówczas na przykład będzie można 

przekazać je na drogi powiatowe. 

 

O godzinie 13
50

 na obrady III sesji Rady Powiatu V kadencji weszła Krystyna Kołodziejska-

Motyl Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Jolanta Wegner – Wicestarosta Wałecki 

Zgodziła się z wypowiedzią Przewodniczącego Rady Powiatu oznajmiając, iż budżet powiatu 

jest „otwarty” i w ciągu roku Rada Powiatu może wprowadzać do niego zmiany. Skarbnik 

Powiatu zapewnił, iż budżet powiatu na 2015 r. jest w stanie zabezpieczyć, w minimalnym 

stopniu, wszystkie zadania, które będzie realizowała oświata powiatowa. Natomiast, co do 

reformy oświaty w powiecie nie tylko Rada Powiatu staje przed tym problemem, ale i wiele 

innych samorządów. Aktualnie Zarząd Powiatu wspólnie z pracownikami Wydziału Edukacji 

Kultury, Turystyki i Sportu Starostwa Powiatowego pracuje nad koncepcją tych zmian, która 

stanowi pewną formę planu, dotyczącego sieci szkół powiatowych. Pod rozwagę poddawane 

są kwestie czy łączyć, wygaszać, czy też likwidować szkoły. Wszystko zależy od Rady 

Powiatu, która będzie musiała podjąć uchwałę intencyjną. Wszyscy radni będą na ten temat 

dyskutować. Zauważyła, iż nie dobrze się stało, że pewne informacje w dniu wczorajszym 

ujrzały światło dzienne, gdyż są to tylko koncepcje i pewne pomysły, nad którymi wszyscy 

będziemy musieli się pochylić i bardzo ciężko pracować. Poinformowała, iż prowadzone będą 

rozmowy z dyrektorami szkół, a pierwsze spotkanie odbędzie się piątego stycznia,  następnie 

zaś z „udziałowcami szkół”. Powyższe działania są bardzo trudne do przeprowadzenia 

zarówno społecznie jak i politycznie. Podkreśliła, iż obecnie Rada Powiatu zajmuje się 

rozpatrzeniem projektu budżetu powiatu na 215 rok, który jak już wcześniej wspomniała, 

zabezpiecza w minimalnym stopniu potrzeby oświaty powiatowej czyli płace i jej pochodne. 

Natomiast, być może szkoły ponadgimnazjalne mogą mieć problem z prowadzeniem bieżącej 

działalności, wówczas Zarząd Powiatu będzie się zastanawiał nad wprowadzeniem 

stosownych zmian do budżetu powiatu.     

 

Marek Matela – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, że jeżeli dobrze zrozumiał, to budżet Powiatu Wałeckiego na 2015 rok uwzględnia 

już zmiany, jakie panuje się dokonać w oświacie powiatowej. Zgodnie z tym, co powiedział 

Przewodniczący Rady Powiatu, powiat od wielu lat stoi przed problemem przeprowadzenia 

reformy w oświacie powiatowej. Dlatego, też rozumie, że przez te lata wypracowano jakiś 

stosowny program i że obecnie cały ciężar prac nad powyższym nie spadnie na ręce Starosty 

Wałeckiego. Dlatego, też może Przewodniczący Rady Powiatu powie Radzie Powiatu coś 

więcej w powyższej sprawie, skoro radni z mediów dowiadują się, że głośno mówi  

o likwidacji szkół, podczas gdy na posiedzeniach komisji branżowych informuje się radnych 
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jedynie o istnieniu pewnych pomysłów. Być może aktualnie Przewodniczący Rady Powiatu 

przedstawi Radzie Powiatu to, co przez minione lata  zostało wypracowywane w stosunku do 

oświaty powiatowej, dlatego, że jest to problem nie tylko nauczycieli i pracowników,  

ale i uczniów oraz ich rodziców. Zauważył, iż po wczorajszej wypowiedzi Przewodniczącego 

Rady Powiatu, na jednym z portali internetowych pojawiły się wpisy rodziców informujące, 

że gdyby chcieli, by ich dzieci kontynuowały naukę w Zespole Szkół Nr 1, to by je tam 

posłali, natomiast powyższego nie uczynili celowo. Dlatego, też nie wszyscy uczniowie 

przejdą z II LO do ZS Nr 1, jak i  nie wszyscy zechcą kontynuować naukę w szkołach 

ponadgimnazjalnych powiatu, co jeszcze może pogorszyć stan oświaty powiatowej. Wobec 

powyższego prosi o przekazanie informacji na temat co przez minione lata zostało w kwestii 

oświaty powiatowej zrobione, jeżeli wiedziano, że coś w tej kwestii należy wykonać. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oświadczył, iż to on prowadzi obrady Rady Powiatu i decyduje o tym, co podczas nich 

będzie przedstawiane. Tak, jak już na początku obrad informował, o swojej wypowiedzi 

przedstawionej podczas wczorajszej sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu, szerszych wyjaśnień 

udzieli w puncie porządku obrad pn. „Wnioski i oświadczenia radnych”. Zauważył, iż 

aktualny punkt porządku obrad nie jest właściwy, by rozwodzić się nad powyższym tematem. 

Jedno pragnie jedynie w tym miejscu powiedzieć, że podtrzymuje wypowiedź jakiej udzielił 

podczas sesji w Mirosławcu i całą odpowiedzialność za powyższą bierze na siebie, gdyż 

uważa, że czas skończyć z hipokryzją i udawaniem oraz mówieniem czegoś innego o czym 

doskonale wszyscy wiedzą. Poprosił o skończenie w tym temacie dyskusji, chybażze radni 

chcą zabrać głos na temat projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż pragnie powrócić do słów wypowiedzianych przez Skarbnika Powiatu, które 

rozumie tak samo, jak wtedy, kiedy uczestniczył w pracach Zarządu Powiatu minionej 

kadencji Rady Powiatu nad projektem uchwały budżetowej na 2015 r, czyli, że na 2015 rok 

realizacja zadań oświatowych jest zabezpieczona. Natomiast ewentualne ruchy, jakie muszą 

być wykonane dotyczą tylko i wyłącznie perspektywy 2016 roku, co oznacza, że budżet 

konstruowany na rok 2016 mógłby być budżetem znacznie trudniejszym, niż budżet na rok 

2015. Natomiast rok 2015 jest zabezpieczony, gdyż zamknie się wcześniej już wspomnianą 

nadwyżką środków finansowych. I tak właśnie chciałby, by słowa Skarbnika Powiatu były 

odebrane. Jeżeli natomiast jest inaczej zapowiedział, iż będzie głosował „przeciw’ uchwale 

budżetowej na 2015 rok.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu  

Poinformował, iż powiat na koniec bieżącego roku będzie dysponował nadwyżką środków 

finansowych w wysokości ok. 1. 200.000zł, dokładnie nie może powiedzieć jaka będzie  

to kwota, gdyż do końca roku pozostał jeszcze jeden dzień. Następne wyjaśnił, iż powyższe 

środki finansowe mogą posłużyć temu, ażeby sfinansować brakujące środki finansowe  

w dziale pn. „Oświata i wychowanie”. Natomiast pełne następstwa tego wydarzenia muszą 

nastąpić w roku 2016. 
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Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Poprosił, by nie męczyć Skarbnika Powiatu, gdyż wyraźnie przekazał, że ten budżet nie 

zapewnia środków finansowych na pełne funkcjonowanie szkół ponadgimnazjalnych przez 

cały rok 2015. Środki finansowe pokrywające braki w dziale pn. „Oświata i wychowanie” 

pochodziły będą z nadwyżki. Gdyby w budżecie na 2015 r. były już uwzględnione środki 

finansowe z nadwyżki z roku 2014, wówczas budżet w dziale pn. „Oświata i wychowanie” 

byłby wyższy. Czyli z powyższego wynika, że głosując „za” uchwaleniem budżetu na 2015r. 

radni głosują „za” reformą w oświacie powiatowej. Dlatego, też jeszcze raz zawnioskował, by 

przełożyć rozpatrywanie przedmiotowego punktu porządku obrad na sesję nadzwyczajna, 

która miałby się odbyć w styczniu 2015 roku, po być może podjęciu uchwały intencyjnej. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Przywitał przybyłą na obrady III sesji Krystynę Kołodziejską-Motyl - Radną Sejmiku 

Województwa Zachodniopomorskiego, przy okazji gratulując jej wyboru do Sejmiku 

Województwa Zachodniopomorskiego. Następnie zwróci się do radnego Marka 

Pawłowskiego z prośbą o ponowne przedstawienie swojego wniosku. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Poinformował, iż pierwszy ze złożonych przez niego wniosków wiązałby się z odstąpieniem 

od procedur uchwalenia budżetu, a dotyczył zwiększenia nakładów na remonty dróg 

powiatowych o kwotę 255 tys. zł, kosztem zmniejszenia wydatków na Radę Powiatu o kwotę 

12 tys. zł oraz wydatków na Starostwo Powiatowe o 243 tys. zł. 

Natomiast drugi jego wniosek dotyczył wykreślenia z porządku obrad punktu 7 pn. „Podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 215 rok” i rozpatrzenie  

go podczas nadzwyczajnej sesji w miesiącu styczniu 2015 roku. Zauważył, iż drugi  

ze złożonych przez niego wniosków jest dalej idący, stąd  jeżeli zostanie przegłosowany 

automatycznie wygasa  pierwszy przez niego  złożony wniosek. Na zakończenie zaznaczył,  

iż ma świadomość, że pierwszy wniosek nie jest zgodny z procedurą uchwalenia budżetu 

powiatu wałeckiego.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

O udzielenie instrukcji prawnych poprosił Waldemara Kosowickiego – Radcę Prawnego 

 

Waldemar Kosowicki – Radca Prawny 

Zauważył, że Rada Powiatu realizuje aktualnie pkt. 7 porządku obrad pn. „Podjęcie uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 215 rok”. W praktyce Rady Powiatu  

i zgodnie ze Statutem Powiatu Wałeckiego nie było do tej pory takie sytuacji, by rozpoczęty 

punkt porządku obrad był w którymś momencie, nie tyle zamykany, co zgłaszany był 

wniosek o wykreślenie go, z już rozpoczętego porządku obrad. Przede wszystkim należy mieć 

na uwadze fakt, że skoro rozpoczęta została już procedura nad tym punktem, to aby przejść 

chociażby do głosowania o charakterze formalnym, należałoby ten punkt, mimo wszystko, 

zakończyć. Natomiast skoro został rozpoczęty, Radzie Powiatu pozostają dwie możliwości. 

Jedna z nich to podjęcie uchwały budżetowej, natomiast druga ewentualność, to jej 

odrzucenie. Procedura, która została rozpoczęta 15 listopada 2014r. w postaci złożenia przez 
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Zarząd Powiatu projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok Radzie Powiatu, winna 

zostać zakończona podczas tej sesji. Ponieważ w punkcie porządku obrad, w którym 

Przewodniczący Rady Powiatu zwracał się do Rady Powiatu z zapytaniem czy są inne 

propozycje co do zmiany porządku obrad, w/w wniosek nie został przez radnego złożony,  

a więc jego zdaniem nie ma w tym przypadku racji bytu i nie powinien być w ogóle 

poddawany pod głosowanie. Jeżeli chodzi o pierwszy ze złożonych przez radnego Marka 

Pawłowskiego wniosku przypomniał, iż odnośnie procedury uchwalania budżetu Powiatu 

Wałeckiego przygotowywał w 2011 roku opinię praną. Uchwała Nr XXXVI/273/2010 Rady 

Powiatu w Wałczu z dnia 31 sierpnia 2010 r. w sprawie określenia trybu prac nad projektem 

uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego stanowi, że Komisja Budżetowa Rady Powiatu 

wraz ze swoją końcową opinią, może przedłożyć do Zarządu Powiatu wniosek z propozycją 

zmian do projektu budżetu. Jeżeli Zarząd Powiatu przyjmie powyższy w formie 

autopoprawki, tylko wtedy takiej propozycji może być dalej nadany bieg. Podkreślił,  

iż procedura jaka obowiązuje w Radzie Powiatu nie przewiduje zgłaszania podczas sesji 

budżetowej indywidualnych wniosków przez radnych.   

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwracając się do radnego Mark Pawłowskiego oznajmił, iż wie, że często nie zgadza się  

ze zdaniem Radcy Prawnego i że chce zapewne dyskutować na ten temat. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż zgadza się z opinią Radcy Prawnego. Niemniej myślał, że jeżeli już raz 

poczyniono odstępstwo od procedury trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu 

Wałeckiego, określonej w uchwale Nr XXXVI/273/2010 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 31 

sierpnia 2010 r., to zgodzi się na kolejne. Jak już wcześniej powiedział, wie, że złożony przez 

niego wniosek jest niezgodny z wyżej wspomnianą procedurą. 

 

 e) podjęcie uchwały budżetowej.    

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie wraz z wniesioną przez Zarząd Powiatu autopoprawką. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 11 głosach „za”, 4 głosach 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”  podjęła uchwałę Nr III/ 12 /2014 w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2015 rok.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 16 do protokołu*. 
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Ad. pkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2015-2031. 

 

Uchwała Nr 315/  130 /2014 Zarządu Powiatu z dnia 14 listopada 2014 r. w sprawie projektu 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu wałeckiego na lata 2015-2031 r.  stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu*. 

 

a) przedstawienie wieloletniej prognozy finansowej przez Przewodniczącego     

    Zarządu  Powiatu, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas poinformował, iż projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2015-2031 

został radnym przedłożony w materiałach. 

. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas poinformował, iż  Uchwałę Nr CXIV.548.Z.2014 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 grudnia 2014 roku  

w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały Rady Powiatu w Wałczu  

o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2015-2031 została radnym przedłożona  

w materiałach sesyjnych dlatego też nie widzi potrzeby jej odczytywania..  

Powyższa opinia  stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu*. 

 

 c)  przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Powiatu          

      w Wałczu 

 

Opinia Komisji została załączona do materiałów na III sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 19 do niniejszego protokołu*. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż jak już wcześniej zgłaszał 

właściwa opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego została radnym przedłożona 

przed sesją. 

 

Właściwa treść opinii Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego po zmianach stanowi 

załącznik nr 20  do niniejszego protokołu*. 

 

       d)  dyskusja, 

 

Głosu w dyskusji nie zabierano. 
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       e) podjecie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 13 głosach „za” 3 głosach 

„przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr III/ 13 /2014 w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata  

2015-2031. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 21 do protokołu*. 

 

 

Ad. pkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

dodatkowych na III sesję Rady Powiatu.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

16 grudnia 2014 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Marek Pawłowski –Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż podczas sesji Rada Powiatu ma dokonać aktualizacji budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2014 rok. W związku z tym, iż do zakończenia roku budżetowego pozostał 

jedynie jeden dzień, dane zawarte w przedmiotowym projekcie uchwały winny być spójne  

z danymi przedstawionymi w dodatkowych materiałach, odzwierciedlających faktyczne 

wykonanie. Jak wnika z przedmiotowego projektu uchwały, po dokonywanych zmianach, 

budżet powiatu na 2014 rok zamyka się dochodami w kwocie 53. 104.679 zł i wydatkami  

kwocie 52. 921.242 zł. Natomiast z innego dokumentu, przedłożonego radnym, wynika,  

że przewidywane dochody za 2014 rok wyniosą 48.277.947 zł, a wydatki 47.151.650 zł. 

Rozumie, że w tych dwóch ostatnich kwotach nie zawarto dochodów i wydatków 

majątkowych, niemniej czy czasem w powyższych nie zostały ujęte jeszcze inne kwoty? Czy 

po dodaniu dochodów i wydatków majątkowych, kwota przewidywanego wykonania 

dochodów i wydatków w 2014r., zawarta w dodatkowych materiałach sesyjnych oraz kwota 

dochodów i wydatków przedstawiona w przedmiotowym projekcie uchwały,  będą 

identyczne?  
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Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Przyznał, iż nie zrozumiał pytania. Zapytał jaki inny dokument radny miał na myśli? 

 

Marek Pawłowski –Radny Rady Powiatu 

Wyjaśnił, iż tym innym dokumentem jest zestawienie dochodów i wydatków budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2015 rok, w którym na prośbę Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Skarbnik Powiatu ujął dane, dotyczące przewidywanego wykonania dochodów i wydatków 

bieżących w 2014 roku. Owe dodatkowe materiały radni otrzymali wraz z materiałami 

sesyjnymi, czyli po posiedzeniach komisji branżowych dlatego, też nie mógł swojego pytania 

zadać podczas omawiania przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego uchwały 

budżetowej na 2015 rok. Powtórzył, iż rozumie, że w kwotach przewidywanego wykonania 

dochodów i wydatków w 2014 roku, przedstawionych w materiałach dodatkowych, nie ujęto 

kwot dochodów i wydatków majątkowych. Natomiast czy po dodaniu kwot dochodów i 

wydatków majątkowych, kwota przewidywanego wykonania dochodów i wydatków  

w 2014r., zawarta w dodatkowych materiałach sesyjnych oraz kwota dochodów i wydatków 

przedstawiona w przedmiotowym projekcie uchwały,  będą identyczne?  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Wyjaśnił, iż rzeczywiście w dokumencie obrazującym m.in. przewidywane wykonanie 

dochodów i wydatków bieżących w 2014 roku, nie zostały ujęte dochody i wydatki 

majątkowe, jak również cześć środków finansowych pochodzących z programów unijnych, 

gdyż nie miały one dla porównywania budżetu (wykonania w 2014 roku i planu na 2015 rok) 

większego znaczenia. Pozostałe kwoty podane w zestawieniu kwot przewidywanego 

wykonania dochodów i wydatków w 2014r., zawarte w dodatkowych materiałach sesyjnych,  

są tożsame z kwotami faktycznego wykonania dochodów i wydatków budżetu w 2014 roku. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/ 14 /2014  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2014 rok. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 22 do protokołu*. 

 

 

Ad pkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Wałeckiego. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na III 

sesje Rady Powiatu. 
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a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

16 grudnia 2014 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę nr III/ 15 /2014  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Wałeckiego. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem  stanowi załącznik nr 23  do protokołu*. 

 

 

Ad pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na III 

sesję Rady Powiatu.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Andrzej Gostołek poinformował,  

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu  

16 grudnia 2014 r. 

 

b) ustne stanowisko Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Izabela Krajnik poinformowała, 

iż Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 16 

grudnia 2014 r. 

 

c) podjęcie uchwały. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż wszyscy zgodni są co do tego, że w oświacie powiatowej niezbędne jest 

przeprowadzenie stosownej reformy. Niemniej zarówno w planie pracy Rady Powiatu na 

2015 rok jak i w planie pracy Komisji Edukacji i Spraw Społecznych na 2015 rok nie ma 

żadnej wzmianki o podjęciu dyskusji w powyższym temacie. W związku z tym wydaje mu 
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się, że plan pracy Rady Powiatu powinien zostać rozszerzony o punkt dotyczący reformy 

oświaty powiatowej. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odpowiedział, że plany pracy podobnie jak i budżet powiatu mają to do siebie, że w razie 

zaistnienia takiej konieczności, mogą zostać zmienione. Dlatego, też w przypadku planu 

pracy Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, jeżeli zajdzie taka potrzeba Rada Powiatu 

może wprowadzić stosowne zmiany. Ponadto, nie wykluczone jest, że zostanie powołana 

komisja doraźna, która zajmie się reformą oświaty powiatowej. Niemniej jest zdania,  

że powyższe można przeprowadzić w ramach Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady 

Powiatu. Wyraził zdanie, że nic się nie stanie jeżeli w trakcie roku 2015 Rada Powiatu 

zwiększy zakres zadań, czy zmieni plan pracy Komisji Edukacji i Spraw Społecznych Rady 

Powiatu. 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Podziękował Przewodniczącemu Rady Powiatu za wyrażenie zdania dodając, iż on również 

wyraził swoje. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż po to są właśnie obrady Rady Powiatu, by podczas nich radni mogli 

przedostawać soje stanowiska. 

 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki 

Zauważył, że w planie pracy, punktów dotyczących oświaty powiatowej, jest dużo i na pewno 

podczas ich rozpatrywania omawiane będą również kwestie związane z reformą oświatową. 

Następnie zauważył, iż jak już Pai Wicestarosta Wałecki poinformowała, piątego stycznia 

2015 roku odbędzie się spotkanie z dyrektorami szkół i po powzięciu pewnych ustaleń plan 

co do realizacji działań reformatorskich zostanie zapewne ustalony. 

 

Izabela Krajnik – Przewodnicząca Komisji Edukacji i Spraw Społecznych 

Poinformowała, że jeżeli chodzi o plan pracy Komisji Edukacji i Spraw Społecznych na 2015 

rok, na pewno zostanie do niego wprowadzony punkt dotyczący dyskusji na temat reformy 

oświaty w Powiacie Wałeckim. Nie uczyniono tego wcześniej, ponieważ nie były 

podejmowane ku temu stosowne kroki. Zauważyła, że wstępne informacje w tym temacie 

zostały już w planie pracy Komisji zawarte, gdyż np. „Sprawozdanie z wysokości średnich  

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego” zaplanowane na miesiąc luty 2015 

roku, jak najbardziej wiąże się z dyskusją na temat reformy oświatowej. Niemniej oznajmiła, 

iż punkt dotyczący powyższej, zostanie do planu pracy Komisji wprowadzony, podczas 

najbliższego jej posiedzenia. 

 

Marek Matela – Za-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Wyraził zdanie, że głos radnego Marka Pawłowskiego jest jak najbardziej zasadny, ażeby 

wprowadzić do planu pracy Rady Powiatu, w miesiącu styczniu 2015 roku,  dodatkowy punkt 
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na temat reformy oświaty Powiatu Wałeckiego, ponieważ później zmiana planu pracy Rady 

Powiatu będzie wymagała zwołania sesji nadzwyczajnej w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu na rok 2015. Zwracając 

się do Przewodniczącego Rady Powiatu zauważył, że z racji pełnionej przez niego funkcji 

może dopisać w tej chwili w planie pracy Rady Powiatu w miesiącu styczniu 2015 roku punkt 

dotyczący dyskusji na temat reformy oświaty Powiatu Wałeckiego.   

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż plan pracy komisji stałych Rady Powiatu ustalają poszczególne komisje  

i ich przewodniczący, dlatego też nie jest władny, by dopisywać do planu pracy komisji  

w/w punktu. 

 

Marek Matela – Za-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Zauważył, iż obecnie Rada Powiatu w Wałczu rozpatruje punkt 11 porządku obrad  

pn. „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu”.  

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Oznajmił, iż plany pracy omawiane były podczas komisji branżowych, ponadto jak już 

wcześniej wspomniał plan pracy komisji stałych Rady Powiatu ustalają poszczególne komisje 

i ich przewodniczący. Następnie zapytał, czy rzeczywiście istnieje taka potrzeba,  

by wprowadzenia do planu pracy dodatkowego punktu? Podkreślił, iż powyższe można 

zawsze uczynić podczas każdej kolejnej sesji Rady Powiatu. Dodał, że jeżeli będzie już 

wiadomo coś więcej na temat reformy w oświacie Powiatu Wałeckiego, wówczas będzie 

można wrócić do tego tematu. Zatem poprosił radnego Marka Pawłowskiego, by wycofał 

swój wniosek.  

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż z jego strony była to jedynie prośba. 

 

Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Zwracając się do Marka Pawłowskiego oznajmił, iż wobec powyższego radny pozwoli,  

że tym razem jego prośby nie uwzględni. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 11 głosach „za”, 4 głosach 

„wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw” podjęła uchwałę Nr III/ 16 /2014 w sprawie 

przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 24 do protokołu*. 
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Ad. pkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na III 

sesję Rady Powiatu, stanowi załącznik nr 25 do protokołu*.  

 

 

Bogdan Białas - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zauważył, iż w poprzednim punkcie porządku obrad źle zrozumiał radnego Marka Matelę, 

gdyż myślał, iż wypowiadał się na temat zmiany planu pracy komisji Edukacji i Spraw 

Społecznych na 2015 rok. Za nieporozumienie przeprosił. 

 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 14 głosach „za”, 2 głosach 

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr III/ 17 /2014 w sprawie zatwierdzenia planów 

pracy stałych komisji Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 26 do protokołu*. 

 

 

O godzinie 14
20

 obrady III sesji Rady Powiatu opuścił na 5 minut Andrzej Gostołek  

- Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

 

 

Ad. pkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na III  

sesję Rady Powiatu.  

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oświadczył, iż patrząc na załącznik do przedmiotowego projektu uchwały, który obejmuje 

jedynie cztery kontrole można mieć wrażenie, że Komisja Rewizyjna jako obligatoryjna  

w pełni nie wykonuje swoich zadań, wynikających z ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 
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W głosowaniu brało udział 15 radnych. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu większością głosów przy 10 głosach „za”, 5 głosach 

„wstrzymujących się” i braku głosów „przeciw” podjęła uchwałę Nr III/ 18 /2014 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 27 do protokołu*. 

 

 

Ad pkt 14 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/25/2006 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

29 grudnia 2006r. w sprawie wyboru przedstawicieli Powiatu Wałeckiego do Związku 

Celowego Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż z racji członkostwa w Związku Celowym Powiatów Województwa 

Zachodniopomorskiego (ZCPWZ) i pełnienia funkcji Członka Zarządu ów Związku, pragnie 

powiedzieć kilka słów o tym, na jakim aktualnie etapie znajdują się prace Związku,  

by przejmująca obwiązki pani Jolanta Wegner Wicestarosta Wałecki została z powyższymi 

zaznajomiona. Związek Województwa Zachodniopomorskiego prowadzi aktualnie dwa 

projekty: „Budowa Zintegrowanego Systemu Informacji o Nieruchomościach Faza I”  

oraz „Utworzenie inicjalnych baz danych geodezyjnej ewidencji sieci uzbrojenia terenu i baz 

danych obiektów topograficznych”. Projekty są wykonywane przez Głównego Geodetę 

Kraju, powiaty i Związek Celowy. Rezultatem będzie polepszenie jakości i zwiększenie 

dostępności ewidencji geodezyjnej poprzez rozbudowanie, zaktualizowanie  

i zinformatyzowanie zasobu w 18 powiatach województwa zachodniopomorskiego. Termin 

zakończenia tego projektu to 2015 rok. Wartość powyższego wynosi 16 mln zł, przy 

dofinansowaniu z Unii Europejskiej w wysokości 12 mln zł. Środki finansowe na wkład 

własny Powiatu Wałeckiego najprawdopodobniej przekaże Wojewoda Zachodniopomorski. 

Ponadto poinformował, iż w 2011 r. ZCPWZ zrealizował projekt ewidencji budynków, 

którego wartość opiewa na kwotę 18 mln zł, przy czym dofinansowanie z Funduszy 

Norweskich stanowi 14,5 mln zł. Powiat Wałecki na powyższym zyskał ok. 1,5 mln zł. 

Na zakończenie dodał, iż zgodnie z zapisami Statutu Związku Celowego Województwa 

Zachodniopomorskiego pozostaje Członkiem Zarządu Związku do momentu odwołania jego 

osoby przez walne zgrupowanie Związku, a podstawą do jego odwołania będzie podjęta 

uchwała Rady Powiatu w Wałczu o wyborze przedstawiciela do ZCPWZ. Odwołanie jego 

osoby nastąpi najprawdopodobniej na najbliższym walnym zgrupowaniu Związku.  
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Bogdan Białas – Przewodniczący Rady Powiatu 

Podziękował radnemu Jerzemu Goszczyńskiemu za uczestnictwo w Związku Celowym 

Województwa Zachodniopomorskiego. 

 

 

O godzinie 14
25

 na obrady III sesji Rady Powiatu wrócił Andrzej Gostołek - Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W głosowaniu brało udział 16 radnych. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/ 19 /2014  

zmieniającą uchwałę Nr III/25/2006 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 29 grudnia 2006r. w 

sprawie wyboru przedstawicieli Powiatu Wałeckiego do Związku Celowego Powiatów 

Województwa Zachodniopomorskiego.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 28 do protokołu*. 

 

 

Ad. pkt 15 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/226/2013 Rady Powiatu w Wałczu  

z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2014-2031. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr III/ 20 /2014 

zmieniającą uchwałę Nr XXXII/226/2013 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 grudnia 2013r. 

w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego  

na lata 2014-2031. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 29 do protokołu*. 

 

 

Ad. pkt 16 

Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 
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Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na III sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 30  do protokołu*. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Wojewody 

Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 17 

Informacja Urzędu Skarbowego w Wałczu i Pile na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na III sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 31 do protokołu*. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Urzędu Skarbowego  

w Wałczu i Pile na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 18 

Informacja Starosty Wałeckiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na III sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 32 do protokołu*. 

 

 a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Starosty Wałeckiego 

na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 
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Ad. pkt 19 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na III sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 33  do protokołu*. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Przewodniczącego 

Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

Ad. pkt 20 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

  

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Zapytał, w jakich stowarzyszeniach i związkach uczestniczy Powiat Wałecki i jakie z tytułu 

każdego uczestnictwa ponosi koszty? Poprosił, by Zarząd Powiatu udzielił odpowiedzi  

w formie pisemnej. 

 

 

Ad. pkt 21 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Poinformował, iż  do Rady Powiatu wpłynęło pismo Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków, informujące o udzieleniu dotacji na prace konserwatorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach dla: Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Chrystusa Króla w Lubnie, 

na zadanie pn.: „wymiana poszycia dachowego wraz z drewnianą konstrukcją dachu” na 

budynku kościoła filialnego p.w. św. Jadwigi w Jabłonowie. Dotacja Zachodniopomorskiego 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, udzielona jako refundacja poniesionych nakładów, 

wynosi 8.000,00 zł, co stanowi 22.99% nakładów określonych na 34.792,91zł. 

Wyjaśniam iż zgodnie z przepisami prawa dotacje celowe na  tego typu prace mogą być 

udzielane przez ministra kultury, wojewódzkiego konserwatora zabytków oraz organ 

stanowiący województwa, powiatu, gminy. Podmioty udzielające dotacji mają obowiązek 

prowadzenia wykazów oraz wzajemnego informowania się o zakresie i wysokości 

udzielonych dotacji na prace konserwatorskie i roboty budowlane przy zabytkach, ponieważ 

suma udzielonych przez pomioty dotacji nie może przekroczyć 100% nakładów poniesionych 

na prace. Pismo stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu*. 
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Następnie przekazał informacje na temat swojego wystąpienia podczas sesji Rady Miejskiej  

w Mirosławcu w dniu 29 grudnia 2014 roku. Wyjaśnił, iż od wielu lat, odkąd piastuje mandat 

radnego Rady Powiatu w Wałczu, uczestniczy w obradach Rady Miejskiej w Mirosławcu, 

podczas których przedstawia bieżące informacje dotyczące Powiatu Wałeckiego jak  

i udziela odpowiedzi na zadawane mu pytania. Nadmienił, iż dyskusja najczęściej 

prowadzona jest w kwestii bieżącego utrzymania dróg powiatowych, gdzie musi tłumaczyć 

się z niewykonanych zadań. Ponadto przedstawia informacje na temat trudnej sytuacji 

finansowej powiatu, realizacji „Programu Naprawczego”, jak i wzrastających kosztach 

funkcjonowania szkolnictwa ponadgimnazjalnego, związanych z niższą subwencją oświatową 

wynikającą z malejącej liczby uczniów. Zauważył, iż wszyscy radni doskonale wiedzą,  

że wzrastają koszty utrzymania szkolnictwa ponadgimnazjalnego, że Powiat Wałecki  

na powyższe przeznacza coraz więcej środków finansowych własnych, gdyż środków 

finansowych z subwencji oświatowej na funkcjonowanie szkolnictwa ponadgimnazjalnego 

nie wystarcza. Ten,  kto w tej chwili się temu dziwi, pokazuje, że nie jest mu sprawa znana, 

„bądź chce się przedstawić w lepszym świetle”. Oznajmił, iż starczy już tej hipokryzji,  

i mówienia: „nie wiemy, zobaczymy co się uda zrobić”. W powyższy sposób postępowano 

już rzez kilka lat i doskonale wszyscy zdają sobie z tego sprawę, że reforma oświatowa  

w Powiecie Wałeckim jest spóźniona co najmniej o rok, a dlaczego nie musi tego mówić, 

gdyż wszyscy doskonale wiedzą. Udzielanie odpowiedzi na zadawane pytania: „jak to będzie 

wyglądało?” w postaci: „nie wiemy, zobaczymy co uda nam się zrobić są to ” jego zdaniem 

jest nieuczciwe i nie w porządku. Oświadczył, iż bierze na siebie całą odpowiedzialność  

za informacje jakich udzielił na sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu, a mianowicie, że istnieją 

pewne plany łączenia szkół, skutkiem czego, niektóre z nich zostaną zlikwidowane. 

Powyższy jest jednym z pomysłów, który osobiście popiera. Oznajmił, iż większość radnych 

dyskutuje na ten temat nieoficjalnie, w kuluarach. Wydaje mu się, że jedyną drogą jest 

podzielenie Zespołu Szkół nr 2 tj. przeniesienie części kierunków kształcenia do Zespołu 

Szkół Nr 4 RCKU oraz do Zespołu Szkól Nr 3, natomiast II LO zostałoby wcielone do 

Zespołu Szkół Nr 1. Jeżeli ktoś uważa, że powyższe można przeprowadzić inaczej, lepiej 

może zabrać głos. Dyskusja na powyższy temat jeszcze będzie podejmowana. Podkreślił,  

iż przedstawił jedynie swoje stanowisko, za które bierze pełną odpowiedzialność. Natomiast 

nie będzie komuś mówił, że może uda się uratować wszystkie szkoły. Przypomniał,  

iż w ramach ratowania wszystkich szkół nauczycielom zmniejszono wynagrodzenia po, to by 

nie było konieczności stosowania redukcji zatrudnienia. Skutek powyższego był taki,  

że wszyscy nauczyciele byli obrażeni, mieli żal, rościli pretensje. Niestety liczby  

są nieubłagalne. Przypomniał, że jeszcze kilka lat wcześniej do klas pierwszych przyjmowano 

ponad 900 uczniów, natomiast w roku bieżącym jedynie 580. Tak więc udawanie,  

że utrzymanie szkół ponadgimnazjalnych nic powiatu nie kosztuje, że z powyższym 

problemem uda się coś zrobić, jest jedynie oszukiwaniem zarówno społeczeństwa jak  

i samych siebie.  Te decyzje muszą być podęte i obojętnie czy odbędzie się to w formie 

przekazanej przez niego czy innej. Innego wyjścia nie ma, ponieważ nie ma na ten cel 

środków finansowych. Gdyby powiat takowymi dysponował, przeznaczyłby je na utrzymanie 

sieci szkół w aktualnej formie. Zaznaczył, iż wszystkie kierunki kształcenia będą utrzymane, 

natomiast uczniowie z danej klasy, którzy uczyli się w ZS Nr 2 będą uczyć się w  ZS nr 3. 

Powtórzył, że liczby są nieubłagalne. Nikt powiatu nie chce finansowo wesprzeć w tym 
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zakresie dlatego, też należy takie decyzje podjąć. Na zakończenie jeszcze raz podkreślił,  

iż bierze odpowiedzialność za swoje słowa. 

   

Marek Matela – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Oznajmił, że ponieważ po raz pierwszy pełni mandat radnego Rady Powiatu,  

natomiast Przewodniczący Rady Powiatu w swojej wypowiedzi wskazał, iż wszyscy radni 

znają powód, dla którego o rok opóźniło się przeprowadzenie reformy w oświacie 

powiatowej, chciałby poznać ten powód. Jak powszechnie wiadomo samorządy terytorialne 

największe koszty ponoszą z tytułu realizacji zadań oświatowych, dlatego reformy w tym 

zakresie są niezbędne, a w przypadku Powiatu Wałeckiego konieczne. Natomiast tego typu 

reformy wymagają  wielomiesięcznej pracy, odpowiedniego zespołu ludzi, konsultacji, przede 

wszystkim przedstawienia mieszkańcom, uczniom, nauczycielom, radnym, pomysłu co dalej 

zrobić z budynkami, w których szkoły miały swoje siedziby, z iloma osobami konieczne 

będzie rozwiązanie mów o pracę, jakie będą skutki finansowe. Zauważył, iż na dzień 

dzisiejszy mówi się „jakoś to będzie”. A co będzie, to na ten moment  nie wie nikt, pomimo to 

iż od paru lat wszyscy doskonale wiedzą, że coś z tą oświata trzeba zrobić. Dlatego, też prosi 

o odpowiedź na pytanie jaki jest powód rocznego opóźnienia reformy?  

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Odpowiedział: „wybory”, dodając, że decyzja łączenia szkół jest bardzo trudna i z pewnością  

głosów wyborców, za sobą by  nie przysporzyła. Stąd nie było woli, by przed wyborami zając 

się powyższym tematem. 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż wiadomym jest, że problemy z jakimi bryka się obecnie powiat, dotyczące 

oświaty są trudne, a za działania, jakie zostaną podjęte w najbliższych miesiącach, w celu ich 

rozwiązania, odpowiedzą w przyszłości wszyscy radni. Wolałby o planowanych działaniach 

dowiedzieć się nie od radnego Rady Miejskiej w Mirosławcu, lecz podczas komisji 

branżowych ,czy obradach sesji Rady Powiatu w Wałczu. Nie wie czy Przewodniczący Rady 

Powiatu został przez Zarząd Powiatu upoważniony do przekazywania takich informacji. 

Uważa, że tak trudny problem powinien w pierwszej kolejności zostać przedyskutowany  

na posiedzeniach komisji branżowych, w następnej kolejności na sesji, a dopiero potem 

poruszany w innych gremiach.  

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Odpowiedział, że podczas sesji Rady Miejskiej w Mirosławcu występował we własnym 

mieniu i przedstawiał tam tylko swoja opinię. Z całym szacunkiem dla Rady Powiatu  

i Zarządu Powiatu na szczęście nie musi pytać się o zgodę na wypowiadanie własnego zdania. 

Póki co wolność słowa istnieje, czego również radni mogą doświadczyć na tej sesji, a radny 

Janusz Różański nie raz z powyższego korzystał.   

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, iż cieszy się, że Przewodniczący Rady Powiatu ujawnił plany, które jak widać są 

już bardzo daleko posunięte. Szkoda tylko, że po wysłuchaniu oświadczenia 
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Przewodniczącego Rady Powiatu, słowa Starosty Wałeckiego oraz pani Wicestarosty 

Wałeckiego okazały się nieco odmienne. Zapewne gdyby Przewodniczący Rady Powiatu 

poinformował, że radni koalicji powyższą kwestię również przeanalizowali, to pewnie by w 

to uwierzył. Natomiast obecnie dziwi się dlaczego Przewodniczący Rady Powiatu krzyczał na 

niego, kiedy mówił o likwidacji szkół ponadgimnazjalnych powiatu. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Wyjaśnił, iż w swojej wypowiedzi głosił własne zdanie, natomiast radny Marek Pawłowski  

o likwidacji szkół wypowiadał się, jakoby ta decyzja została już przez Radę Powiatu podjęta. 

Poza tym nie krzyczał na radnego. Radny Marek Pawłowski nie słyszał zapewne jeszcze jak 

on krzyczy. Na szczęście. Następnie zwrócił się do radnych z prośbą o przedstawianie 

zwięzłych wypowiedzi, gdyż po obradach sesji zaplanowano spotkanie świąteczno-

noworoczne, na które goście już czekają. 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Przyznał, że rzeczywiście pomimo tego, iż sesja poświęcona jest uchwaleniu budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2015 rok, temat dotyczący szkół ponadgimnazjalnych ją zdominował. 

Niemniej on ma swoją wagę, tym bardziej, że dyskusja nie toczy się przy drzwiach 

zamkniętych, gdyż jej sygnały docierają zarówno do nauczycieli, uczniów jak i ich rodziców. 

Wyraził zdanie, że jeżeli rzeczywiście przygotowano już jakąś propozycję reformy oświaty  

w Powiecie Wałeckim, którą większość zaakceptowała, można podejmować w tym temacie 

dyskusję. Natomiast jeżeli nie, jeżeli każdy radny zacząłby wypowiadać własne zdanie w tym 

temacie podczas oficjalnych spotkań, wówczas takie zachowania wprowadziłyby jedynie 

dysonans i wielki niepokój. Dlatego też apeluje, by słowa kierowane do społeczeństwa były 

przemyślane, bo nie wszyscy są zorientowani i posiadają wiedzę w powyższym temacie.  

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zwracając się do radnego Jerzego Goszczyńskiego oświadczył, iż dziwi się, że akurat  

on wypowiada takie słowa, ale trudno.   

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Odpowiedział, iż Przewodniczący Rady Powiatu wszystkiemu się dziwi, zwłaszcza jak ktoś 

ma odmienne zdanie. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zwracając się do radnego Jerzego Goszczyńskiego, zauważył, iż jest on doskonale 

zorientowany w tym temacie, bo przecież w poprzedniej kadencji Rady Powiat pełnił funkcję 

Wicestarosty Wałeckiego i odpowiadał za  oświatę powiatową. 

 

 

O godzinie 14
45

 obrady III sesji Rady Powiatu opuścił Janusz Różański - Radny Rady 

Powiatu. 
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Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Oświadczył, iż Przewodniczący Rady Powiatu po prostu kłamie i to perfidnie, gdyż doskonale 

wie jaka była wówczas sytuacja. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu 

Zapytał, co w takim razie radny Jerzy Goszczyński robił w Zarządzie Powiatu, skoro nie 

odpowiadał za oświatę? 

 

Jerzy Goszczyński – Radny Rady Powiatu 

Zauważył, iż w opracowywanym przez Zarząd Powiatu poprzedniej kadencji Rady Powiatu 

„Programie Naprawczym”, przyjęto zupełnie inne założenia, niż rozwiązania, o których 

informuje Przewodniczący Rady Powiatu. Przypomniał, iż owe założenia nie dotyczyły 

likwidacji szkół ponadgimnazjalnych. Zwracając się do Przewodniczącego Rady  oświadczył, 

iż nie uczestniczył on w spotkaniach z rodzicami. To członkowie Zarządu Powiatu 

poprzedniej kadencji Rady Powiatu w nich uczestniczyli i „świecili swoimi twarzami”. To oni 

rozmawiali z tymi wszystkimi ludźmi. Założenia poprzedniego Zarządu Powiatu opierały się 

nie na, jak to przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu, obniżeniu wynagrodzeń 

nauczycielom, lecz obniżeniu dodatków, po to, by oświata mogła funkcjonować. Te działania 

miały na celu zaoszczędzenie pewnych kwot, by opracowany „Program Naprawczy” uzyskał 

akceptację Ministra Finansów. Słowa Przewodniczącego Rady Powiatu, powierzchniowo 

traktują ten temat, są nieuczciwe. Albo zaproponuje on radnym rzetelną rozmowę w tym 

teamie, albo prosi, by w ogóle nie zabierał głosu, gdyż wprowadza wszystkich w błąd. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Zapytał radnego Jerzego Goszczyńskiego czy w ogóle słyszał to, co przed chwilą powiedział, 

gdyż oświadczył, że nie obniżono nauczycielom wynagrodzeń, lecz dodatki. Zauważył,  

iż w konsekwencji tych zmian nauczyciele i tak otrzymali niższe pobory. 

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Oświadczył, iż szkoła, to nie jest korporacja, a uczeń nie jest produktem, dlatego też nie 

można w ten sposób mówić o oświacie. Na oświacie się nie oszczędza. Jego zdaniem nauka 

jest inwestycją i tego był od zawsze uczony. Następnie ad vocem wypowiedzi 

Przewodniczącego Rady Powiatu zapytał, czy są to jego własne przemyślenia czy może 

informacje mające swoje podłoże w rozmowach z Zarządem Powiatu? Poprosił, by po męsku 

Przewodniczący Rady Powiatu przekazał informacje jak ma wyglądać ta reforma.  

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Odpowiedział, że Zarząd Powiatu przygotuje stosowne materiały i przedstawi dokładnie jak 

reforma w oświacie powiatowej będzie przeprowadzona, obecnie ten temat nie będzie 

szczegółowo poruszany.  

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Oznajmił, że rozumie, iż  poruszone przez Przewodniczącego Rady Powiatu kwestie były 

wyrażeniem przez niego własnego zdania.  
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Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Odpowiedział, że tak jak już informował na początku swojej wypowiedzi, przedstawiał 

własne zdanie na temat jak powinna wyglądać reforma powiatowej oświaty i jakie są w tej 

kwestii pomysły. Poprosił, by zwrócono uwagę na to, co mówi i nie wkładano mu w usta 

słów, których nie wypowiedział.  

 

Marek Subocz – Radny Rady Powiatu 

Powiedział,że to nie jest prawda. 

 

Tadeusz Węgrzynowski – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Przypomniał, iż w dniu 12 grudnia 2014r. na II sesji V kadencji samorządu terytorialnego 

szczebla powiatowego Rada Powiatu powołała skład osobowy komisji rewizyjnej z udziałem 

wyłącznie przedstawicieli Klubu Radnych ORS – PO. Nad wyborem komisji zaciążył cień 

rywalizacji, a zwyciężyła zwykła arytmetyka. Jako radni doskonale wiemy, jaką rolę  

w strukturze samorządu ma do odegrania komisja rewizyjna. Nie możemy jednak zapominać 

o tym, że komisja rewizyjna, to także forma współdziałania różnych opcji i wymiany 

poglądów. Daje temu wyraz ustawodawca wprowadzając regulację dotyczącą prawa  

do udziału w komisji rewizyjnej przedstawicieli klubów działających w radzie powiatu. 

Dlatego Klub Radnych ORS - PO zwraca się o ponowne rozważenie udziału w komisji 

rewizyjnej radnych reprezentujących inne opcje z zachowaniem parytetów wynikających  

z rozdziału mandatów w Radzie Powiatu. Taka była wola wyborców, którą należy 

uszanować. W razie pozytywnego odniesienia się do przedłożonej propozycji Klub Radnych 

ORS – PO wniesie do Przewodniczącego Rady Powiatu projekt stosownej uchwały. 

 

Marek Matela – Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

Oznajmił, iż chcąc już ostudzić dyskusję na temat reformy oświaty w Powiecie Wałeckim 

pragnie złożyć, w imieniu własnym oraz Stowarzyszenia Inicjatyw Obywatelskich 

Alternatywa wszytym zebranym serdeczne życzenia wszelkiej pomyślności na nadchodzący 

nowy rok 2015. 

 

Paweł Suski – Poseł na Sejm RP 

Podziękował za zaproszenie na obrady sesji. Następnie oznajmił, iż pragnie troszkę ostudzić 

emocje. Przywołując słowa pani Wicestarosty Wałeckiego Jolanty Wegner podkreślił, iż to 

właśnie Rada Powiatu w Wałczu będzie decydowała o kształcie reformy oświaty w Powiecie 

Wałeckim. Paradoksalnie złożony, na początku obrad wniosek  o rozszerzenie porządku obrad 

III sesji Rady Powiatu o dodatkowy punkt pn. „Informacja Zarządu Powiatu w kwestii 

zamiaru likwidacji dwóch szkół ponadgimnazjalnych Powiatu Wałeckiego” zdominował 

większość punktów, będących przedmiotem obrad sesji. Wyraził zdanie, że ów drażliwy 

temat przede wszystkim powinien zostać omówiony na którymś z najbliższych posiedzeń. 

Uważa, że przedstawione informacje nie stanowią ostatecznej propozycji, decyzję w tej 

sprawie i tak podejmie Rada Powiatu. Następnie przekazał kilka ważnych dla Powiatu 

Wałeckiego informacji. Oznajmił, iż rok 2014 obfitował w wydarzenia, które znaczne wpłyną 

na poprawę bytu społeczności lokalnej, w pewnym sensie również funkcjonowania 

samorządów. Przypomniał, iż jest członkiem Sejmowej Komisji Obrony Narodowej,  
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w związku z tym wałczanie mieli przyjemność gościć Wicepremiera, Ministra Obrony 

Narodowej Tomasza Siemoniaka. Spotkanie zostało zorganizowane przy udziale 

samorządowców głównie, Bogdana Wankiewicza Starosty Wałeckiego. Podczas powyższego 

uzyskano pełne informacje na temat rozwoju dwóch garnizonów, zlokalizowanych na terenie 

Powiatu Wałeckiego (Mirosławiec oraz Wałcz). Garnizon Mirosławiec zostanie poszerzony  

o Centrum Bezzałogowych Środków Operacyjno-Taktycznych, co wpłynie na wzmocnienie, 

rozwinięcie tej jednostki, poprzez zwiększenie zatrudnienia zarówno mundurowych jak  

i cywili. Jeżeli chodzi o Garnizon Wałcz, dwa bataliony wchodzące w skład Brygady 

Wsparcia Dowództwa Wielonarodowego Północny Wschód stanowią część szpicy 

wschodniej, przygotowanej przez pakt północno-atlantycki i w związku z powyższym 

podniesienie gotowości bojowej będzie również wiązało się ze zwiększeniem etatów  

do ok. 1000.  Powyższe ewidentnie wpłynie na poprawę „naszego portfela”, zasilenie 

budżetów rodzin, poszerzenie różnych innych form współpracy, jak również całego zakresu 

logistycznego tj. Pierwszej Regionalnej Bazy Logistycznej. Podkreślił, iż  Minister Tomasz 

Siemoniak zdementował plotki jakoby komenda dowództwa Pierwszej Regionalnej Bazy 

Logistycznej miałaby zostać przeniesiona do Piły. Podczas spotkania poruszono również 

temat finansowania, rozwoju, modernizacji 107 Szpitala Wojskowego SPZOZ z Przychodnią 

w Wałczu. Zabezpieczono środki finansowe na dwuletni harmonogram modernizacyjny, 

dotyczący budowy nowego bloku operacyjnego, oddziału intensywnej terapii oraz 

doposażenia w sprzęt medyczny m.in. rezonans magnetyczny. Dofinansowanie powyższego 

zostało zabezpieczone w budżecie Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia i opiewa na 

kwotę ok. 25 mln zł. W kwestii powyższego ma kontakt z Czesławem Mroczkiem 

Wiceministrem Obrony Narodowej oraz gen. bryg. lek. Piotrem Dzięgielewskim Szefem 

Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia. Następnie wypowiedział się w kwestii budowy 

obwodnicy Miasta Wałcz, informując że najpóźniej w połowie stycznia 2015 roku Wojewoda 

Zachodniopomorski wyda decyzję na realizację inwestycji drogowej. Ponadto zakończono 

powierzchniowe prace archeologiczne, a obecnie przygotowany został przetarg  

na przeprowadzenie prac archeologicznych sondażowych, który realizowany będzie od lutego 

do kwietnia 2015 roku. Zgodnie z harmonogramem twa wyłanianie wykonawcy, przy czym 

podpisanie umowy z wykonawcą planowane jest na czerwiec 2015 rok. Powyższe oznacza,  

że jeżeli po pracach archeologicznych sondażowych, zaistnieje konieczność prowadzenia prac 

wykopaliskowych, zostaną one wykonane do września 2015 roku, a równocześnie 

wykonawca rozpocznie realizację inwestycji. Podkreślił, iż harmonogram prac dotyczących 

budowy obwodnicy jak dotąd przebiega bez zastrzeżeń. Na zakończenie wszystkim zebranym 

złożył najserdeczniejsze życzenia szczęśliwego Nowego Roku, zdrowia, pomyślności, 

satysfakcji, sukcesów i przeprowadzenia dobrych reform. 

 

Bogdan Białas  - Przewodniczący Rady Powiatu  

Oznajmił, iż rozumie, że środki finansowe na budowę obwodnicy Miasta Wałcz są 

zabezpieczone?  
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Paweł Suski – Poseł na Sejm RP 

Poinformował, iż środki finansowe na budowę obwodnicy Miasta Wałcza zostały 

zabezpieczone od momentu ogłoszenia przetargu. Przetarg nie mógłby zostać ogłoszony, 

jeżeli na realizację inwestycji nie  zabezpieczono by środków finansowych. 

 

Krystyna Kołodziejska-Motyl – Radna Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego 

Oznajmiła, iż nie ma do przekazania  tak pozytywnych i wiążących informacji jakich udzielił 

pan Paweł Suski Poseł na Sejm RP, ponieważ mandat radego Sejmiku Województwa 

Zachodniopomorskiego pełni dopiero od kilku dni. Niemniej zapewniła, iż będzie czyniła 

starania, by dla powiatu wałeckiego jak i całego regionu województwa 

zachodniopomorskiego przekazywać z Urzędu Marszałkowskiego wszystkie informacje, 

zarówno te dobre jak i złe. Nadmieniła, iż 12 stycznia 2015 r. odbędą się posiedzenia komisji 

branżowych Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego tj. Komisji Budżetu, Komisji 

Oświaty oraz Komisji Kontaktów i Promocji, których jest członkiem. Nie wie czy poradzi 

sobie w pracach powyższych. Niemniej lubi nowe wyzwania i będzie próbowała im sprostać. 

Obiecała, iż będzie starała się uczestniczyć w obradach sesji Rady Powiatu, w celu 

przekazywania radnym powiatowym najważniejszych informacji z Województwa 

Zachodniopomorskiego jak i wynosić informacje z Powiatu Wałeckiego i przekazywać je  

radnym Sejmiku Województwa. Na zakończenie złożyła wszystkim zebranym życzenia  

zdrowia w nadchodzącym  Nowym Roku 2015. 

 

 

Ad. pkt 22 

Zakończenie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu o godzinie 15
00 

zamknął III sesję Rady Powiatu w Wałczu V kadencji i zaprosił wszystkich zebranych na 

spotkanie świąteczno-noworoczne z Radą Powiatu. 

 

 

*  -  Załączniki do  wglądu w Wydziale Organizacyjno-Prawnym Starostwa Powiatowego  

w Wałczu  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  

 

    Anna Siwiec                       Bogdan Białas 


